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Název  Kontrolní výbor 

Datum konání 06. 09. 2023 

Místo konání Restaurace Orlovna 

Přítomni M. Klaška, P.Horák, P.Mikuška, A.Řezníčková 

Omluveni M.Palásek 

Program 

1. Projednání podnětu – převod kompetencí ve schvalování 
rozpočtových opatření z ZM na RM 

2. Diskuse a různé 
 

Obsah 

 
Program schválen všemi přítomnými 

Zapisovatelkou určena A. Řezníčková, ověřovatelem P. Mikuška  

 
1.  Projednání podnětu 

Podnět poslal Tomáš Lejdar v červnu 2023, v reakci na červnové jednání ZM:    

Podnět na Kontrolní výbor: 

Navrhuji projednat okolnosti, kdy zastupitelstvo přenechá rozhodování o změnách rozpočtu jiným 
orgánům obce. Z Ministrestva Vnitra na straně 51 se jako pochybení píše: 

…zastupitelstvo obce zcela přenechá rozhodování o změnách rozpočtu prostřednictvím rozpočtových 
opatření jiným orgánům obce. 

Na tomto odkaze: http://www.zastupitelvkurzu.cz/wp-
content/uploads/2019/09/Rozpo%C4%8Dtov%C3%A9-hospoda%C5%99en%C3%AD-a-majetek-
obc%C3%AD-studijn%C3%AD-p%C5%99%C3%ADru%C4%8Dka.pdf na straně 25: 

„..Dále zastupitelstvu přísluší rozhodovat o změnách rozpočtu formou rozpočtových opatření, 
pokud zastupitelstvo obce nestanovilo kompetence radě obce, starostovi obce nebo dalším 
orgánům (obecnímu úřadu) na určitou výši v rozsahu stanoveném zastupitelstvem obce. 
Zastupitelstvo obce nesmí přenechat rozhodování o změnách rozpočtu prostřednictvím rozpočtových 
opatření jiným orgánům obce zcela…“ 

Jinými slovy MVČR to velmi důrazně nedoporučuje. 

- A.Řezníčková požádala tajemníka MěÚ Šlapanice o stanovisko k této problematice. 
Odpověď obdržela obratem ve znění:  

Vážená paní předsedkyně kontrolního výboru, 
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níže zasílám stanovisko úřadu k podnětu, který obdržel kontrolní výbor. Dle našeho názoru, ale i 
názoru kontrolního odboru JmK je usnesení uvedené pod bodem číslo 12 schválené na zasedání ZM 
konaném dne 14.06.2023 zcela v souladu se zákonem. 
  
S pozdravem 
Ing. Bc. Milan Vdoleček, tajemník, e-mail: vdolecek@slapanice.cz 
  
From: Vlková Eliška <vlkova@Slapanice.cz> 
Sent: Wednesday, September 6, 2023 11:21 AM 
To: Vdoleček Milan <vdolecek@Slapanice.cz> 
Subject: RE: žádost o stanovisko k podnětu na KV 
  
Dobrý den pane tajemníku, 
vycházejme přímo ze zákona o obcích č. 128/2000 Sb., přesněji z § 102 odst. 2, bod a) „Radě města 
je vyhrazeno zabezpečovat hospodaření obce podle schváleného rozpočtu, provádět rozpočtová 
opatření v rozsahu stanoveném zastupitelstvem obce“. Rozsah, v jakém může zastupitelstvo tuto 
pravomoc delegovat na radu, není nikde v zákoně stanoven. Může se jednat i o zcela plný rozsah, 
kdy zastupitelstvo přenechá veškeré pravomoci k rozpočtu radě města. V praxi se toto děje zejména 
v menších obcích, kdy zastupitelstvo deleguje veškeré své pravomoci na starostu obce. 
Když se podíváme na situaci města Šlapanice, zastupitelstvo svým usnesením ze dne 14.12.2022 (a 
úpravou tohoto usnesení dne 14.06.2023) nepřenechalo své pravomoci týkající se rozpočtových 
opatření zcela radě. Dle Zákona  č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, § 
16 odst. 3 bod c) „Rozpočtovým opatřením je vázání rozpočtových výdajů, jestliže je jejich krytí 
ohroženo neplněním rozpočtových příjmů; tímto opatřením se objem rozpočtu snižuje“. V tomto 
případě, kdy by výdaje nebyly kryty příjmy a vyvstala by nutnost zapojit volné prostředky, tedy tř. 8 
– financování, muselo by rozpočtové opatření schvalovat zastupitelstvo. 
  
Studijní příručka pro zastupitele obcí, viz odkaz níže od paní Řezníčkové, je pouze jeden 
z výkladů daného zákona, není to zákon sám. 
  
Celou situaci jsem konzultovala s kontrolním odborem JmK, abychom předešli případným 
problémům při přezkumu hospodaření. Dle jejich vyjádření, máme vše v souladu se zákonem. 
  
S pozdravem 
 
Ing. Eliška Vlková, vedoucí finančního odboru, Městský úřad Šlapanice, e-mail: vlkova@slapanice.cz 

 
- V průběhu projednávání prozkoumali členové KV úpravu projednávané problematiky 

v průběhu předchozích 3 let, výsledkem je, že v minulých letech byla následující 

obvyklá praxe: 

o ZM přenechalo kompetenci schvalování změn Radě města na příjmové 

straně s i bez dopadu na celkovou výši a na výdajové straně bez dopadu na 

celkovou výši 

o ZM přenechalo kompetenci schvalování změn Radě města na příjmové 

straně s i bez dopadu na celkovou výši a na výdajové straně s dopadem na 

celkovou výši (logicky se zřejmě jednalo o nedopatření) 
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o Tentokrát poprvé bylo jednáním ZM schváleno přenechání kompetence 

schvalování změn Radě města na příjmové i výdajové straně s i bez dopadu 

na celkovou výši, a to bez limitu.  

- Dle vyjádření vedoucí finančního odboru města a dále odvozením od skutečnosti, že 

tuto praxi v minulosti nezpochybnil ani nadřízený orgán, neodporuje tato skutečnost 

zákonu.  

- Přesto KV doporučuje Finančnímu výboru zvážit možnost omezení   

rozpočtových opatření na výdajové straně s dopadem na celkovou výši výdajů  

v pravomoci Rady města limitní částkou, a to s přihlédnutím na obvyklou výši 

takových výdajů dle zkušenosti z minulých období. S ohledem na doporučení FV 

se omezením pravomoci Rady může následně zabývat zastupitelstvo města 

Šlapanice. 

  

4. Různé 

o Proběhla diskuse k aktuálním tématům města 

  

Ověřil: Pavel Mikuška 

 
 

Vyhotovila:  Alena Řezníčková 

Podpis  


